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Medborgarförslag gällande isrink i 
Södermalmsallén 

 

Svar på medborgarförslag 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.  
2. Den del av förslaget som rör fordonstrafik i 

Södermalmsallén överförs till trafiknämnden för vidare 
hantering. 

Sammanfattning 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
att en isrink anläggs i Södermalmsallén, strax väster om 
Timmermansparken. Sedan stadsdelsnämnden beslutade om att ge 
förvaltningen i uppdrag att handlägga medborgarförslaget har en 
komplettering av förslaget inkommit som förtydligar att förslaget 
inte i första hand innebär att en isrink ska anläggas utan att 
anläggningen ska kunna användas för innebandy och annan bollek. 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
tillföra Södermalmsallén en anläggning för barn som kan 
uppmuntra till fysisk aktivitet. 
 
Förvaltningen konstaterar att den föreslagna platsen för en 
idrottsrink utgörs av en gräsyta som på vardera långsida är försedd 
med träd. Utifrån vad som anges i parkplanen anser förvaltningen 
att det inte är lämpligt att anlägga en idrottsrink på denna plats då 
det skulle innebära att grönytan helt eller delvis försvinner (detta 
beroende på hur stor anläggningen är) och att anläggningen skulle 
riskera att skada trädens rötter. Ett genomförande av förslaget skulle 
vidare innebära att en viktig friyta, som bland annat omhändertar 
dagvatten i området samt genom träden bidrar till 
temperatursänkning varma dagar, påverkas negativt.  
 

Handläggare
Mats Christenson
Telefon: 08-50812201

Till
Södermalms stadsdelsnämnd 
25 april 2024

Södermalms stadsdelsförvaltning
Avdelningen för stadsmiljö

Tjänsteutlåtande
Dnr SÖD 2023/1306

2024-03-25
Kungsklippan 6
112 25 Stockholm
daniel.lauridsen@stockholm.se
start.stockholm
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I medborgarförslaget anges att fordonstrafiken i Södermalmsallén 
ökat och att den kan utgöra en fara för barn som leker i allén. 
Ansvaret för trafiken i cykelstråket längs med Södermalmsallén 
ligger hos trafiknämnden då stråket är ett så kallat primärt 
cykelstråk. Mot bakgrund av ovannämnda föreslår förvaltningen att 
stadsdelsnämnden överför denna del av medborgarförslaget till 
trafiknämnden för vidare hantering. 

Bakgrund 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
att en isrink anläggs i Södermalmsallén. Stadsdelsnämnden 
beslutade vid nämndsammanträdet den 25 januari 2024 att ge 
förvaltningen i uppdrag att bereda medborgarförslaget. 
Medborgarförslaget bifogas som bilaga 1-3 till tjänsteutlåtandet. 

Ärendet 
I medborgarförslaget föreslås att en mindre isrink anläggs i 
Södermalmsallén, i närheten av Timmermansparken, där bland 
annat många förskolor och Fria Maria barnskola håller till. I 
förslaget anges att det även finns andra ytor i Södermalmsallén där 
denna anläggning skulle kunna placeras. Förslagsställaren, som 
representerar Fria Maria Barnskola, uppger att skolan gärna är med 
och bidrar i processen för att möjliggöra att rinken kommer på plats.  
 
I medborgarförslaget anges att den aktuella platsen i 
Södermalmsallén besöks av många barn och föräldrar varför det här 
behövs fler möjligheter för lek och rörelse. Förslagsställaren uppger 
att skolans elever försöker aktivera sig på olika sätt i allén varför en 
mindre rink i området skulle underlätta deras möjligheter till daglig 
rörelse och motion. Ett genomförande av förslaget skulle enligt 
förslagsställaren även öka säkerheten för cyklister, fotgängare och 
barnen vid platsen.  
 
Sedan stadsdelsnämnden beslutat att ge förvaltningen i uppdrag att 
handlägga medborgarförslaget har en komplettering av förslaget 
inkommit som förtydligar att förslaget inte i första hand innebär att 
en isrink ska anläggas utan att anläggningen ska kunna användas för 
innebandy och annan bollek. Vidare föreslås att anläggningen 
uppförs av tryckimpregnerats virke och att dess underlag ska 
utgöras av plast/gummi eller asfalt. Förslagsställaren har även 
förtydligat skolans roll vid en eventuell process att få till 
idrottsrinken. Tanken är att skolan ska bidra med tips på utformning 
av rinken. 
 
I medborgarförslaget anges avslutningsvis att trafiken i 
Södermalmsallén ökat, från att tidigare mest utgjorts av cykeltrafik 
till att omfatta mopedtrafik och trafik med olika fordon för 
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matleveranser. Enligt förslagsställaren är kombinationen lekande 
barn och fordon inte optimal varför föreslagen rink skulle kunna 
förbättra säkerheten vid platsen. 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av stadsmiljöavdelningen inom Södermalms 
stadsdelsförvaltning. Ärendet har behandlats av förvaltningsgruppen 
och pensionärsrådet den 15 april 2024. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
tillföra Södermalmsallén en anläggning för barn som kan 
uppmuntra till fysisk aktivitet. 
 
I kartan nedan markeras den plats i Södermalmsallén där 
idrottsrinken föreslås anläggas. 
 

 
I kartan ovan markeras det område i Södermalmsallén där den föreslagna 
idrottsrinken kan placeras. Platsen ligger strax väster om Timmermansparken.  
 
I Parkplan Södermalm, som är ett vägledande dokument som 
beskriver hur grönstrukturen inom stadsdelsområdet ska vårdas och 
utvecklas i framtiden, anges bland annat att Södermalmsalléns 
gröna karaktär ska bevaras. Vidare anges att skötseln av det gröna 
golvet ska intensifieras och att träden ska vårdas. I planen beskrivs 
också att hela Södermalmsallén ska utvecklas till ett attraktivt 
parkstråk med integrerad lek, konstnärlig utformning, mer 
vegetation och lekstationer. Det anges även att stråkets möjligheter 
att omhänderta dagvatten genom regnbäddar, vattenmagasin och 
ökad grönyta ska utvecklas.  
 
Förvaltningen konstaterar att den föreslagna platsen för en 
idrottsrink utgörs av en gräsyta som på vardera långsida är försedd 
med träd. Utifrån vad som anges i parkplanen anser förvaltningen 
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att det inte är lämpligt att anlägga en idrottsrink på denna plats då 
det skulle innebära att grönytan helt eller delvis försvinner (detta 
beroende på hur stor anläggningen är) och att anläggningen skulle 
riskera att skada trädens rötter. Ett genomförande av förslaget skulle 
vidare innebära att en viktig friyta, som bland annat omhändertar 
dagvatten i området samt genom träden bidrar till 
temperatursänkning varma dagar, påverkas negativt. Mot bakgrund 
av parkplanens intentioner bedömer förvaltningen att det saknas en 
lämplig plats i Södermalmsallén för en idrottsrink av det slag som 
föreslås i medborgarförslaget. 
 
Förvaltningen vill även framföra att det strax intill den aktuella ytan 
finns en bollplan, i Timmermansparken, som kan användas för olika 
bollsporter. Bollplanen är öppen för alla och är till för spontant 
användning. Mot bakgrund av att det redan finns en bollplan i 
närheten av den aktuella platsen är det enligt förvaltningen inte 
heller ur ett resurs- och budgetperspektiv prioriterat att genomföra 
förslaget då det finns många anläggningar i stadsdelsområdets 
parker som är i stort behov av upprustning såsom trappor, murar 
och lekplatser.  
 
För att utöka möjligheterna till fysisk aktivitet i Södermalmsallén 
planerar förvaltningen att under innevarande år (2024) förse en yta, 
strax öster om Timmermansparken som tidigare varit försedd med 
en kompisgunga, med betongplattor. Denna insats innebär att en yta 
som möjliggör aktiviteter såsom ”hoppa hage” och bandyspel i 
mindre skala kommer att tillföras allén.  
 
I medborgarförslaget anges avslutningsvis att fordonstrafiken i 
Södermalmsallén ökat och att den kan utgöra en fara för barn som 
leker i allén. Ansvaret för trafiken i cykelstråket längs med 
Södermalmsallén ligger hos trafiknämnden då stråket är ett så kallat 
primärt cykelstråk. Mot bakgrund av ovannämnda föreslår 
förvaltningen att stadsdelsnämnden överför denna del av 
medborgarförslaget till trafiknämnden för vidare hantering.  
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar detta 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Expedieras till 
Förslagslämnaren. 
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Alexandra Wynn   
Stadsdelsdirektör   
Södermalms 
stadsdelsförvaltning 

  

 

Bilagor 
1. Medborgarförslaget. 
2. Komplettering av medborgarförslaget. 
3. Bilder från den aktuella platsen som föreslås erhålla en 

idrottsrink. 



Attesterat av
Detta dokument har godkänts digitalt av följande personer:

Namn Datum
Alexandra Wynn, Stadsdelsdirektör 2024-03-27


